
PROTOKÓŁ  Nr  XXII/2016 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  30 listopada  2016 roku. 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10:00 i trwały do godz. 

13,10 na sali  konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.  Uczestniczyli w 

obradach radni  według załączonej listy obecności, sołtysi, Burmistrz Chodcza – Jarosław 

Grabczyński, Radca Prawny-  Dorota Grabczyńska, Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta 

Nowakowska. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Anna Twardowska  dokonała  otwarcia XXII sesji 

Rady Miejskiej w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących tj. Burmistrza Chodcza  

Pana Jarosława Grabczyńskiego, Radcę Prawnego  Panią Dorotę Grabczyńską,  Panią 

Skarbnik, pracowników Gminy, sołtysów oraz wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję . 

Według listy obecności  Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła,  iż  na sali  obecnych 

było  12 radnych   w związku z powyższym Rada Miejska może obradować  i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Anna Twardowska wskazała iż teraz zostanie przyjęty 

porządek obrad ,i  wnioskowała  do radnych o  zmianę porządku obrad  i wprowadzenie pkt.  

4 pt. „wystąpienie dyrektora SZPO w Chodczu Pana Marka Kwiecińskiego”, zwróciła się z 

zapytaniem czy radni są za wprowadzeniem  tego punktu? Przekazała iż zostanie 

przeprowadzone  głosowanie.  Kto z radnych jest za wprowadzeniem pkt. 4 do porządku 

obrad „wypowiedź dyrektora SZPO Chodecz”. Za – 1 głos, przeciw – 11, wstrzymało -0.              

W związku z przeprowadzonym głosowaniem porządek pozostaje bez zmian stwierdziła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej ,  odczytała  porządek obrad.  W związku z powyższym 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod  głosowanie  porządek obrad sesji  w wersji 

odczytanej. Za przyjęciem głosowało 12 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0.         

Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła, iż porządek obrad sesji został przyjęty w 

następującym brzmieniu: 

 

 Porządek  obrad. 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 



4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    

Chodecz na rok 2016 . 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII / 154 /16 

5. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII /155 /16 

6.   Podjęcie uchwały  w sprawie partnerskiej współpracy z Powiatem Włocławskim przy 

przygotowaniu i realizacji zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2938C Chodecz –gr. 

woj. – (Dąbrowice)”. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. A. Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały  Nr  XXII / 156 /16, 

7.   Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG , 

       -     opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII / 157 /16, 

8.   Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2017 rok. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG  , 

       -     opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII / 158 /16, 

9.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych.  

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG , 

       -     opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII / 159 /16, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Miasta    

i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Radca Prawny , 

       -     opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII / 160 /16, 

11.  Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian do 

szczegółowych warunków przyznawania usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 



opiekuńczych oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat jak również trybu ich pobierania. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Kierownik MGOPS, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXII  / 161 /16, 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do szczegółowych warunków 

przyznawania usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również trybu 

ich pobierania. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Kierownik MGOPS, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XXII / 162 /16, 

14.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

15.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

16.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzednich obrad w 

głosowaniu jawnym, za przyjęciem głosowało 12 radnych, przeciw -0,  wstrzymało -0. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół  z obrad XXI  sesji nadzwyczajnej został  przyjęty. 

 

Ad . 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński przedłożył sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej, wskazując iż odbył szereg spotkań, posiedzeń które dotyczyły 

funkcjonowania Urzędu i tak: 

- odbyło  się kolejne spotkanie odnośnie przebudowy drogi 269, podczas obrad sesji 

powiatowej, w spotkaniu tym uczestniczył P. Sławomir Kopyść, członek Zarządu. Uzyskano 

takie informacje , że przebudowa będzie miała miejsce, jednakże kiedy , takiej informacji 

Burmistrz  nie uzyskał ponieważ że to będzie w przeciągu najbliższych kilku lat przynajmniej 

do 2020 roku , co nie jest informacją precyzyjną. Jedynym pozytywnym skutkiem tego  

spotkania to wniosek o wycinkę drzew od Cett do Chocenia. W dniu wczorajszym tj. 29 

listopada  Burmistrz podpisał decyzję o wycinkę drzew wzdłuż drogi 269 z terminem do 31 

grudnia 2017 roku. Termin był wskazany przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Można 

powiedzieć że jakiś kroczek w kierunku przebudowy drogi 269 już nastąpił, 

- do 5 grudnia br. do Agencji Restrukturyzacji Rolnictwa można składać wnioski w sprawie  

suszy i wymarznięć, zmieniły się zasady. Wnioski od 50% strat do 70% , do 5 grudnia należy 

zawieść do Agencji po uprzednim potwierdzeniu oryginału protokołu przez Urząd Miasta i 

Gminę Chodecz, 

- Burmistrz odbył spotkanie w Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy z Kuratorem Gralikiem w 

sprawie skarg jakie  wpłynęły do tutejszego Urzędu, tego tematu Burmistrz wskazał iż nie 

będzie rozwijał, ponieważ ta sprawa była przedmiotem obrad Komisji Rewizyjnej i Komisji 

Oświatowej w Chodczu, więc to zostanie przedłożone na obradach dzisiejszych w 

późniejszym terminie obrad, 

- Posterunek policji w Chodczu na papierze i w rzeczywistości już funkcjonuje, jest już 

Kierownik Posterunku jest nim Pan  Jacek Rosiak, na godzinę 12,oo ma się zjawić i 



przedstawić radnym  i pozostałym uczestnikom sesji.  Posterunek Policji będzie funkcjonował 

w systemie pracowniczym 5+1, czyli Kierownik plus 5 funkcjonariuszy. 

- wczoraj odbyło się otwarcie Posterunku w Lubrańcu, zaproszenie opiewało na otwarcie 

Posterunków w Chodczu, Lubieniu, Lubrańcu, jednakże w ostatniej chwili się zmieniło i  było 

otwarcie tylko w Lubrańcu. Otwarcie Posterunku w Chodczu odbędzie się w dniu 6 grudnia o 

godz. 10,oo z udziałem ministra Błaszczaka, taki jest przekaz informacyjny na dzień 

dzisiejszy, o ile się nic w tym temacie nie zmieni. 

Na tym zostało zakończone sprawozdanie. 

Dyskusja -  pytania do Burmistrza, radni nie wnosili pytań i nie  podniesiono dyskusji. 

 

Ad.  3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

1) Komisja Rewizyjna –Wiceprzewodniczący Radna Monika Turbiak- poinformowała, iż 

komisja w okresie międzysesyjnym odbyła dwa spotkania, na pierwszym posiedzeniu w dniu 

15 listopada analizowano wydatkowanie środków finansowych  w SZPO Chodecz i z tego 

posiedzenia wypłynęły wnioski dotyczące, powołanie specjalisty co do zbadania  

poprawności ułożenia siatki godzin w SZPO Chodecz z uwagi na dużą ilość godzin 

nadliczbowych które kosztują  budżet  gminy bardzo dużo. Następne posiedzenie odbyło się 

w dniu 21 listopada br. analizowano dokumenty które przekazane pismem dnia 8 listopada 

2016r. do Komisji Rewizyjnej przez Panią Przewodniczącą Rady Miejskiej tj. rozpatrzenie 

skarg jakie wpłynęły na działanie Pana Marka Kwiecińskiego dyrektora SZPO w Chodczu. 

Wnioski – po wyjaśnieniach dyrektora SZPO dotyczących skarg które wpłynęły do Komisji 

Rewizyjnej zauważa się brak empatii i zrozumienia dla potrzeb rodziców dzieci 

niepełnosprawnych. W toku obrad i oceny dyskusji z Panem dyrektorem Komisja Rewizyjna 

zauważa  brak współpracy  między organem prowadzącym Burmistrzem Chodcza a 

dyrektorem SZPO Chodecz które skutkuje utratą zaufania. 

 

2)  Komisja Budżetu i Finansów –  Przewodniczący Radny Grzegorz Makowiecki  

poinformował, iż komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie , na tym 

posiedzeniu były omawiane zmiany do budżetu jak i Wieloletniej Prognozy Finansowej, a 

szczegóły przedłoży Pani Skarbnik przy omawianiu tego tematu. Dodatkowo na posiedzeniu 

Komisji omawiano sprawę wykupu gruntów rolnych pod drogi na terenach letniskowych. 

Komisja uznała iż na ten rok 2017 , Gmina nie będzie w stanie sprostać tym wymaganiom. 

Gmina ma spore wydatki jak na modernizację oczyszczalni ścieków, termomodernizację  

obiektu szkoły, zmiana pokryć dachowych itd.  i trudno będzie zaangażować środki na wykup 

gruntów. Wniosek został przekazany do Pana Burmistrza. Omawiane również było pismo 

związane  z wyposażeniem nowej sali w Przedszkolu Samorządowym w meble i sprzęt do 

zabawy. Dofinansowane zostanie na meble i sprzęt, bo to był pomysł radnych i Pana 

Burmistrza i to dofinansowanie zostanie wykonane. Omawiane było pismo w  sprawie 

współpracy i partnerstwa w zakresie modernizacji dróg powiatowych. Chodzi o projekt w 

którym  Gmina będzie uczestniczyć w jego dofinansowaniu drogi między Chodczem a 

Dąbrowicami. Chodzi o wykonanie projektu w którym Gmina Chodecz będzie uczestniczyć 

w kwocie 31 tys. zł. opinia w tej kwestii była pozytywna . Radni chca aby to zostało 



wykonane z Myśla o naszych  mieszkańcach . Była również rozmowa na temat likwidacji 

Zespołu Placówek Oświatowych Miasta i Gminy Chodecz . Podyktowane to zostało tym, iż 

zostały zlikwidowane dwie szkoły, pozostała tylko jedna w związku z tym Zespół jest 

niepotrzebny do prowadzenia dokumentacji. Ponadto Przewodniczący wskazał iż w 

posiedzeniu Komisji uczestniczył Pan Komendant  Powiatowy Policji, gdzie wskazał iż dzięki 

determinacji i zaangażowaniu Pana Burmistrza, radnych i mieszkańców Gminy  jest ten 

Posterunek w Chodczu. Pan Burmistrz ponad to wywalczył iż na Posterunku Policji w 

Chodczu będzie pracowało 6 policjantów, wywalczył dwóch ponieważ miało być w pierwszej 

wersji 4 policjantów. Wskazał również Przewodniczący iż być może będzie i więcej 

policjantów jeżeli zajdzie taka potrzeba. Na tym zakończył.  

 

3) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska - Przewodniczący Radna Ewa 

Kwiatkowska poinformowała,  iż komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno 

posiedzenie . Głównym tematem tego posiedzenia była ocena działań promocyjnych i 

kształtowanie wizerunku Gminy. Punktem drugim były wszystkie sprawy bieżące. Co do pkt. 

pierwszego wyjaśnienia  składali pracownicy Urzędu Panie Agata Drzewiecka i Joanna 

Waszewska. Omówiły podjęte działania jakie Gmina podjęła w tym temacie aby poprawić 

estetykę i jej promocję. Będą dalej  kontynuowane sprawy takiecie jak zazielenianie 

powierzchni, nowe nasadzenia drzew,  wymiana tablic sołeckich. Nowa tablica  informacyjna 

na Placu Kościuszki. Będzie również zmiana organizacji ruchu przy Urzędzie Miasta i 

Gminy. Jako Komisja poproszono o ewentualne koszty wymiany oświetlenia przy Urzędzie 

Miasta i Gminy Chodecz. Bo wiadomo, że obecne oświetlenie jest w bardzo złym stanie i 

negatywnie  wpływa  na wygląd  Urzędu.  

Jeżeli dotyczy pkt. 2 – sprawy bieżące to było analizowane pismo jakie otrzymano od 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego a dotyczące ustawy zmiany nazw ulic, placów i obiektów 

z lat totalitaryzmu komunistycznego. Jeżeli dotyczy tego pisma to Komisja zdecydowała , że 

spotka się w tej sprawie z Samorządem Mieszkańców na początku grudnie br. Na zmianę 

nazw ulic według ustawy jest czas jednego roku. Ta sprawa wymaga szerszych konsultacji 

społecznych. Następnie analizowano  pismo jakie wpłynęło z Zarządu Dróg Wojewódzkich a 

dotyczyło drogi 269 i dalszych działań w kwestii tej drogi, ponieważ wiadomo jakie ma 

znaczenie dla bezpieczeństwa użytkowników tej drogi. Podziękowała na tym zakończyła 

sprawozdanie. 

 

4) Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej- Przewodniczący Radny Wiesław  Feliniak 

poinformował, iż komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie, tematem  

głównym było ustalenie podatku rolnego na rok 2017. W sprawach bieżących  komisja 

rozważała pismo w zakresie remontu drogi w miejscowości Ruda Lubieniecka. Wpłynęło 

również pismo z Zarządu Dróg Wojewódzki w sprawie drogi 269. Również  pismo w sprawie 

zmiany nazwy uli, obiektów itd. Które maja znamiona nazw osób symbolizujących komunizm 

lub inny ustrój totalitarny. Ponadto wpłynęło pismo od Wojewody w sprawie wystapienia 

suszy w zasiewach rzepaku i rzepiku ozimego i dotyczy to okresu września tego roku. 

Komisja wystosowała wnioski do Pana Burmistrza – pozytywna opinia w sprawie obniżenia 

ceny żyta do celów wymiaru podatku rolnego do kwoty 35 zł. za q. W związku z tym podatek 

rolny  zostaje na tym samym poziomie. Kierowano się tym, że w rolnictwie co roku na 



przestrzeni ostatnich lat występują  klęski i te dochody w rolnictwie sa coraz mniejsze. 

Pozytywna opinia w sprawie budowy hangaru dla OSP Chodecz. Negatywna opinia co do 

utwardzenia odcinka drogi gminnej w miejscowości Ruda Lubieniecka, a dotyczyła  

położenie asfaltu na określonym odcinku. Jeżeli dotyczy suszy w miesiącu wrześniu i 

zasiewów rzepaku i rzepiku, Komisja ustaliła iż nie ma takiej potrzeby aby występować do 

Wojewody z klęską w tym zakresie, powołania komisji i sporządzania protokołów. Komisja  

również zapoznała się z pismem od Wojewody co do drogi 269 i relacji z przebiegu sesji 

powiatu w tym zakresie i przyspieszenia prac w tym zakresie. Zdecydowanie wynika z pisma 

od Wojewody że środki są krojone i zakres tych prac jest pomniejszony o około 50%. Dlatego 

warto jest zając stanowisko jako mieszkańcy, rada w tej kwestii. Co niemniej zdaniem komisji 

temat ten zaczyna się oddalać. Jeżeli się nie ma  siły przebicia i wsparcia tego typu inwestycji 

w rejonie naszego województwa to realizacja ich oddala się w czasie. Brakuje radnych 

wojewódzkich, jak i pomocy posłów z tego okręgu. 

 

5) Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – Przewodniczący Radny Jerzy Stempczyński 

przekazał, iż komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się jeden raz tj. 21 listopada tego 

roku. Tematyka była podobna ponieważ było to wspólne posiedzenie z Komisją Rewizyjną 

Rady Miejskiej , czyli spotkanie z Panem dyrektorem SZPO w Chodczu, a dotyczyło 

rozpatrzenia pism , skarg które wpłynęły w październiku i listopadzie br.  do Rady Miejskiej 

w Chodczu. W trakcie spotkania odbyła się część jawna i część niejawna. W tej części jawnej 

uczestniczyli przedstawiciele Rady Rodziców, oraz przedstawiciele Solidarności Nauczycieli 

tj. Pan Borkowski. W trakcie spotkania rozpatrzono dwa pisma  skierowane do Burmistrza od 

rodziców dzieci niepełnosprawnych. Również rozpatrzono pismo w sprawie współpracy z 

Radą  Rodziców. Omówiono również współpracę z Radą Rodziców poprzedniej kadencji. 

Jeśli chodzi o konkretne uwagi i spostrzeżenia z posiedzenia to – rozpatrzenie pisma w 

sprawie doposażenia sali w przedszkolu samorządowym, po drugie po rozmowie z Panem 

dyrektorem, Komisja wskazała aby zachował szczególną wrażliwość w kontakcie z dziećmi i 

rodzicami dzieci niepełnosprawnych, które są doświadczone przez los. W każdej rodzinie ktoś 

choruje, chorował być może będzie chorował i wiemy jak to wygląda. Ponadto na posiedzeniu 

tej komisji obecni byli Pan Burmistrz i Pani Przewodnicząca.  Komisja zwróciła uwagę aby w 

budynku SZPO Chodecz przy okazji termomodernizacji zwrócić uwagę na instalacje 

centralnego ogrzewania, energetyczną . Jest to duża inwestycja, której koszt to ponad 2 mln 

zł. W projekcie tej modernizacji uwzględnić podjazd dla  dzieci i osób niepełnosprawnych. 

Jak się okazało  z wyjaśnień Pana Burmistrza sprawa podjazdu i zjazdu dla uczniów i osób 

niepełnosprawnych jest zaprojektowana przy okazji termomodernizacji SZPO Chodecz. Na 

tym zakończył Przewodniczący sprawozdanie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej, poprosiła Pana Burmistrza o sprawozdanie z wykonania 

wniosków z posiedzeń Komisji. 

Pan Jarosław Grabczyński wskazał iż większość wniosków które były kierowane do 

Burmistrza zostały przekazane  pracownikom merytorycznym i są w trakcie realizacji. 

Najważniejsze wnioski z  dwóch ostatnich Komisji tj. Rewizyjnej i Oświatowej . W oparciu o 

te wnioski   z Komisji Rewizyjnej i Oświatowej które były  odczytane  w dniu dzisiejszym na 

sesji, Burmistrz Chodcza wskazał iż podjął decyzje i w dniu dzisiejszym podpisał Zarządzenie 

odwołujące Pana Marka Kwiecińskiego z funkcji  Dyrektora Samorządowego Zespołu 



Placówek Oświatowych w Chodczu. To zarządzenie wchodzi w życie z dniem dzisiejszym, 

odwołanie następuje z dniem jutrzejszym. Z wniosków z komisji  Rolnej i Infrastruktury i też 

pojedynczych zapytań radnych, jak np. P. Stempczyńskiego, udało się uzyskać odpowiedź od 

PER-mu na zalanie asfaltem wrażliwego odcinka w Przyborowie, tj.  początek Brzyszewa. 

Gdzie od wielu lat nie można było nic z tym zrobić. Były położone płyty betonowe. Udało się 

uzyskać zgodę na wylanie asfaltem tego odcinka. Zgłoszone zostało do Starostwa 

Powiatowego we Włocławku , a roboty budowlane na tym odcinku będą prowadzone w roku 

przyszłym.  

Dyskusja – radni  nie podnosili dyskusji w tym punkcie. 

 

Ad. 4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy  Chodecz  na rok 2016 . 

Przewodnicząca Rady przeszła do pkt. 4 porządku obrad  i poprosiła  P. Skarbnik o 

informację w przedmiotowej sprawie. 

P. Skarbnik Danuta Nowakowska przekazała iż w toku realizacji budżetu  dokonywanych jest 

szereg zmian i tą uchwałą Rada również dokona zmian w tegorocznym budżecie które 

dotyczą; 

- transport i łączność – wprowadzone nowe zadanie  inwestycyjne , utwardzenie ciagu 

pieszego przy drodze powiatowej Modlibórz -  Kłóbka, przy drodze Chodecz, zgodnie z 

zawartym porozumienie ze Starostwem na  kwotę 80tys. po stronie  Urzędy Gminy , 

- kwota 131,945 zł. przebudowa drogi na terenie gminy Lubień zgodnie z zawartym 

porozumieniem, 

-  zwiększenie dotacji –prawo o aktach stanu cywilnego, 

- oświata i wychowanie dofinansowanie pracodawcom  procesu kształcenia młodych 

pracowników,  

-  pomoc społeczna zwiększenie dotacji na pomoc państwa w wychowaniu dzieci, oraz na 

realizacje o świadczeniach rodzinnych, 

-  pozostałe zadania polityki społecznej , 

-  dofinansowanie zadania inwestycyjnego czyli żłobek o kwotę  153 236 zł.  

-  wprowadzane jest zadanie na kwotę 6 975zł.  

-  zmniejszenie rezerwy na program realizowany przez MGOPS, 

-  zadanie w gosp. mieszkaniowej i 100 tys. na gospodarkę śmieciową, 

Na tym P. Skarbnik zakończyła informacje. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o opinię Komisji Budżetu i Finansów, Przewodniczący 

Komisji P. Grzegorz Makowiecki przedłożył iż jest opinia pozytywna. Przewodnicząca Rady 

zaproponowała  dyskusje co do powyższego tematu, radni nie podjęli. Przewodnicząca Rady 

odczytała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy  Chodecz na rok 2016 . 

Poddała przedmiotową uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem głosowało 12 radnych, 

przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała Nr XXII/154/16 

została podjęta. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .  



Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w tej sprawie przez 

Panią Skarbnik.  

             

Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz  dokonała wprowadzenia do przedmiotowego tematu, 

wskazując, iż w związku  z podjętą  przed  chwilą uchwałą w  ślad za  zmianami w budżecie 

dokonuje się również zmiany w  Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeśli chodzi o rok 2016 

zmianie uległy zwiększenie dochodów do 24 868966, 61 zł, wydatki uległy zmianie do kwoty 

34 413 178,61 jak również na zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 

9 031 357zł.   W związku z tym ulega zmianie  uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała  izw tym momencie przybył radny P. Krupa  

Błażej, od tego momentu jest obecnych 13 radnych. 

 

Opinia w sprawie powyższego tematu Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przekazał 

Przewodniczący Radny Grzegorz Makowiecki. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Nikt z radnych nie 

wnosił uwag co do jej treści.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Za 

podjęciem  uchwały głosowało 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdzała, iż uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031                      

Nr XXII/155/16 została podjęta. 

       

Ad. 6.   Podjęcie uchwały  w sprawie  partnerskiej  współpracy  z  Powiatem Włocławskim 

przy  przygotowaniu  i  realizacji  zadania  pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2938C 

Chodecz –gr. woj. – (Dąbrowice)”. 

Informację w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Agata Drzewiecka wskazując iż, 

prowadzenie zadań publicznych o charakterze ponad gminnym w zakresie dróg publicznych 

należy do powiatu.   Ze stanu  faktycznego   bezsprzecznie  wynika  potrzeba przebudowy 

wielu dróg powiatowych, w tym położonych na terenie Miasta i Gminy Chodecz.  

Okolicznością  ułatwiającą  realizację tego zamierzenia jest podjęcie przez Rząd RP programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na   lata 2016-2019, w  którym mają  

być preferowane  działania podejmowane w partnerstwie, a tym  samym  zasadnym jest 

podjęcie niniejszej  uchwały przewidującej   podobną  pomoc  na  rzecz  Powiatu 

Włocławskiego.   Inwestorem  i  wnioskodawcą  dla tej inwestycji będzie Powiat Włocławski. 

W ramach partnerstwa samorząd Miasta i Gminy Chodecz udzieli pomocy Powiatowi 

Włocławskiemu  środkami finansowymi w wysokości 31% wkładu własnego powiatu. 

Zrealizowanie inwestycji w znaczący sposób podniesie poziom bezpieczeństwa na ww. 

odcinku drogi, w związku z powyższym uważam podjęcie uchwały za zasadne. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o opinie Komisji Budżetu i Finansów. 

Opinia w sprawie powyższego tematu Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przekazał 

Przewodniczący Radny Grzegorz Makowiecki. 

Dyskusja – brak. 



Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Nikt z radnych nie 

wnosił uwag.  Przewodnicząca  poddała uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem  uchwały 

głosowało 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdzała, iż uchwała  w sprawie partnerskiej współpracy z 

Powiatem Włocławskim przy przygotowaniu i realizacji zadania pn. „Rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2938C Chodecz –gr. woj. – (Dąbrowice)”Nr XXII/156/16 została podjęta. 

 

Ad. 7.   Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Pani Skarbnik przedstawiła propozycje  stawek podatków od nieruchomości które były 

omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Na podstawi art. 5 ust. 1 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2016r. poz. 716 ze zm. ) 

Rada Gminy w drodze uchwały,  określa  wysokość stawek podatku od nieruchomości,              

z tym,  że stawki nie  mogą  przekroczyć rocznie górnych granic stawek kwotowych 

podatków lokalnych w 2017r. określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 28 

lipca 2016r. 

 Stawki podatku od nieruchomości określone przez Radę Miejską w Chodczu nie przekraczają 

górnych granic stawek kwotowych określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedłożył opinię wskazując iż jest pozytywna 

co do powyższego. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwał, poddała pod głosowanie, za głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr  XXII / 157 /16, została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2017 rok. 

Pani Skarbnik przedstawiła propozycje  obniżenia  ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2017r. i wskazała iż na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 

1984r. o podatku rolnym (Dz.U. z 2016r. poz. 617 ze zm.) Rady  Gmin są uprawnione do 

obniżenia cen skupu żyta określonych w Monitorze Polskim na podstawie komunikatu 

Prezesa GUS, przyjmowana jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy, 

Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2016r. w 

sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałow będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2017. Wysokość obniżonej ceny skupu żyta nie 

przewyższa ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedłożył opinię wskazując iż jest pozytywna 

co do powyższego. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwał, poddała pod głosowanie, za głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr  XXII / 158 /16, została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 



 

Ad. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

 Pani Skarbnik przedstawiła zmiany wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

na 2017r. wskazując iż na podstawie art. 6 ust. 13 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o 

podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2016r. poz. 716 ze zm.) Rada Gminy określa w 

drodze uchwały wzory formularzy o których mowa w ust. 6 i w ust. 9 pkt. 1 ustawy o 

podatkach i opłatach lokalnych. W informacjach (składanych przez osoby fizyczne) i 

deklaracjach (składanych przez osoby prawne). Rada Miejska zmieniła wzór formularza 

Informacji w sprawie podatku od nieruchomości i Deklaracji na podatek od nieruchomości w 

związku z określeniem w uchwale stawki dla gruntów niezabudowanych objętych obszarem 

rewitalizacji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedłożył opinię wskazując iż jest pozytywna 

co do powyższego. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwał, poddała pod głosowanie, za głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr  XXII / 159 /16, została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych 

Miasta    i Gminy Chodecz. 

Informację w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Dorota Grabczyńska Radca Prawny 

wskazując iż,  zgodnie z ustawą o systemie oświaty dyrektorzy placówek oświatowych 

ponoszą pełną odpowiedzialność za prawidłową realizację budżetów finansowych. Każda z 

placówek oświatowych na terenie gminy jest samodzielną jednostką posiadającą 

wyodrębnioną ewidencję księgową oraz numery NIP i Regon. Nieuzasadnione jest zatem 

prowadzenie scentralizowanej obsługi finansowo - księgowej szkół. Część zadań określonych 

w statucie Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych jak również wszelkie decyzje 

strategiczne oraz remonty i inwestycje ( w tym większe przetargi) podejmowane i 

wykonywane są w Urzędzie Miasta i Gminy w Chodczu. Likwidacja w ostatnich latach  

placówek oświatowych znacząco wpłynęła na zmniejszenie zakresu pracy. Zadania z zakresu 

pomocy materialnej dla uczniów (stypendia, zasiłki socjalne, wyprawka szkolna, 

dofinansowanie kształcenia pracowników młodocianych) sprawy awansu zawodowego 

nauczycieli, organizacji roku szkolnego prowadzi Urząd Miasta i Gminy w Chodczu. Biorąc 

pod uwagę powyższe utrzymywanie odrębnej jednostki organizacyjnej z funkcją kierownika i 

głównego księgowego nie znajduje uzasadnienia.  Zadania dotychczas wykonywane przez 

ZOPO w zakresie obsługi finansowo - kadrowej zostaną przeniesione do Urzędu Miasta i 

Gminy Chodecz.  Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały uważam za zasadne. 

Opinia w sprawie powyższego tematu Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przekazał 

Przewodniczący Radny Grzegorz Makowiecki. 

Dyskusja – brak. 



Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Nikt z radnych nie 

wnosił uwag.  Przewodnicząca  poddała uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem  uchwały 

głosowało 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdzała, iż uchwała  w sprawie  likwidacji Zespołu Obsługi 

Placówek Oświatowych Miasta  i Gminy Chodecz  Nr XXII/160/16 została podjęta. 

 

Ad. 11.  Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian do 

szczegółowych warunków przyznawania usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat jak również trybu ich pobierania. 

Informacje w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Kierownik MGOPS w Chodczu 

wskazując iż, w uchwale  Nr XIX/141/2016 Rady Miejskiej  w Chodczu z dnia  11 

października 2016r.  w sprawie wprowadzenia zmian do szczegółowych warunków 

przyznawania  usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych  oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również trybu  

ich pobierania, nastąpiła pomyłka pisarska. W § 3. napisano, że ,,Uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia i podlega podaniu do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty 

oraz poprzez zamieszczenie  w BIP''. Zgodnie z ustawą z dnia 20 lipca 2000r. o ogłaszaniu 

aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz.U. z 2015r, poz. 1484) art. 2 

ust. 1 i art. 4 ust. 1: ,,Akty normatywne, zawierające przepisy powszechnie obowiązujące, 

ogłaszane w dziennikach urzędowych wchodzą w życie po upływie czternastu dni od dnia ich 

ogłoszenia, chyba że dany akt normatywny określi termin dłuższy,''  stwierdzić należy, że 

uchylana uchwała odnosi się do przepisów powszechnie obowiązujących tj. do art. 50 ustawy 

o pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej (tekst jednolity: Dz. U. 

z 2016r. poz. 930)  i powinna zawierać zapis odnoszący się do umieszczenia przedmiotowej 

uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego zgodnie z 

obowiązującymi przepisami.  Uchylenie uchwały spowoduje wprowadzenie nowego, 

poprawnego zapisu w sprawie usług opiekuńczych. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Nikt z radnych nie 

wnosił uwag.  Przewodnicząca  poddała uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem  uchwały 

głosowało 12 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdzała, iż  uchwała  uchylająca  uchwałę w sprawie wprowadzenia 

zmian do szczegółowych warunków przyznawania usług opiekuńczych i specjalistycznych 

usług opiekuńczych oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat jak również trybu ich pobierania  Nr XXII/161/16 została podjęta. 

 

Ad. 12.  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do szczegółowych warunków 

przyznawania usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również trybu 

ich pobierania. 

Informacje w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Kierownik MGOPS w Chodczu 

wskazując iż,  wprowadzenie  w uchwale Nr XVIII/113/04 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia 



7 października 2004r. wprowadzenia szczegółowych warunków przyznawania usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, wynika z konieczności jej dostosowania do 

obowiązujących przepisów prawa. W w/w uchwale nie był doprecyzowany zapis odnoszący 

się do wyłączenia specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi w związku z art. 50 ustawy o pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004r. 

Zmiany w powyższej uchwale przyczynią się do poprawności zapisu. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Nikt z radnych nie 

wnosił uwag.  Przewodnicząca  poddała uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem  uchwały 

głosowało 12 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdzała, iż uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do 

szczegółowych warunków przyznawania usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat jak również trybu ich pobierania  Nr XXII/162/16 została podjęta. 

 

Ad. 13.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

 

Radny Jerzy Stempczyński zwrócił się z zapytaniem o inwestycje które mają być do 

ukończenia i czy zostaną zamknięte w odpowiednim czasie. 

 

Pan Burmistrz odpowiedział iż nie ma obaw co do zrealizowania inwestycji w tym roku, nie 

ma  żadnych zagrożeń  co do przedłużenia się zakończenia inwestycji przyjętych, zostaną 

oddane w zgodnie z umowami. 

 

Radny Wiesław Feliniak zapytał się o przygotowanie Gminy do sezony zimowego,   

Odpowiedzi udzielił P. Burmistrz wskazując iż ZGK jest przygotowana do odśnieżania dróg 

powiatowych i gminnych. Również są rolnicy indywidualnie zaangażowanie w sprawę 

odśnieżania i są podpisane umowy jeżeli wystapi duze nasilenie opadów.  

 

Ad  14.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

 

Przewodnicząca  przeszła do pkt. 14. sprawy bieżące i wolne wnioski   porządku obrad sesji i 

wskazała iż udziela głosu Panu Dyrektorowi SZPO w Chodczu ponieważ wcześniej 

zarezerwował sobie możliwość wypowiedzi. 

Pan Marek Kwieciński zwrócił się wypowiadając, szanowana Przewodnicząca, radni i 

zaproszeni goście,   wskazał  iż radnym rozdano list otwarty  , który skierowany jest do Rady 

Miejskiej w Chodczu od Dyrekcji Samorządowego Zespołu Placówek Oświatowych w 

Chodczu. Treść tego listu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

Wskazał iż co prawda decyzja już zapadła i dyrektor  został już odwołany z funkcji dyrektora 

SZPO w Chodczu w dniu dzisiejszym, zostałem odwołany i funkcji tej nie będę pełnił od dnia 

jutrzejszego, to też jest taki sąd samorządowców tj.  państwa razem.  

Sad Administracyjny podejmie dopiero decyzje takie z którymi będziecie mogli się 

utożsamiać.  Czy państwo żeście zadziałali tak jak na samorządowca powinno przystawać, 



czy wypełnialiście swoją rolę zgodnie z sumieniem – powiedział dyrektor. Bo dzisiaj nie dano 

się wypowiedzieć dyrektorowi oraz całej oświacie i nie daliście szanowna Rado szansy z 

jakiej mogliśmy skorzystać,  gdzie przejęliśmy za państwo olbrzymią  pracę kiedy w 

ubiegłym roku zlikwidowaliście dwie szkoły podstawowe.  Na dyrekcje i nauczycieli 

zrzuciliście olbrzymią odpowiedzialność za zorganizowanie nauczania dzieci z tych szkół w 

placówce SZPO.  Do dzisiaj nie jest to dobrze uregulowane tak to wszyscy wiemy powiedział 

dyrektor.  Lokalowo nie mieścimy się i to nauczanie trwa jak trwa. Zwrócił się iż odczyta ten 

list otwarty  wszystkim tak  jak  był skierowany.  Treść listu stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  Po odczytaniu listu otwartego , poprosił o jak najszybsze  wyznaczenie terminu 

spotkania z Radą Pedagogiczną , bo to oni są odpowiedzialni teraz za wychowanie państwa 

dzieci, państwa sąsiadów i oby to odbyło się  w jak najlepszej sytuacji i jak najlepszych  

komfortowych warunkach to spotkanie Państwa z Radą Pedagogiczną . Zdaniem dyrektora 

jak i Rady Pedagogicznej jak i wszystkich społeczeństw które reprezentują szkołę  jest 

niezbędne i o to serdecznie poprosił dyrektor.  Na tym zakończył swą wypowiedź. 

 

Pani Anna Rykowska Wicedyrektor SZPO Chodecz – zwróciła się do Przewodniczącej i 

radnych,  wskazała iż wszystko co chciano powiedzieć w tym liście otwartym zostało zawarte 

w telegraficznym skrócie. Powiedziała iż dodaje  wyrazy swojego oburzenia w tak 

kontrowersyjnych i odważnych wnioskach  Komisji Rewizyjnej. Należałoby jednak 

troszeczkę odnieść się do swoich sumień, przemyśleć że my nie jesteśmy  w stanie tak daleko 

idącego wniosku  wysnuć  po takim nie zbadaniu  dogłębnym sprawy. Zwróciła się iż 

gratuluje odwagi . Podkreśliła iż jest to szok dla całego grona pedagogicznego i dyrekcji. Dla 

całej społeczności szkolnej ta cała sytuacja jest szokiem. Ponieważ tak jak wspomniał 

dyrektor  rok temu był konkurs, wówczas mogliście Państwo odnieść się do sytuacji ogólnej, 

do dyrektora, dyrekcji itd. Śmiało powiedzieć, iż nie widzi się  z Państwem współpracy. 

Sytuacja miałaby zupełnie inny wymiar, ale tak w demokratycznym, wolnym  kraju nie robi. 

Na tym zakończyła swa wypowiedź.  

 

Pan Stanisław Borkowski Przewodniczący NSZZ Solidarność  Nauczycielska, zwrócił się do 

wszystkich iż jesteśmy świadkami a szczególności  zwrócił się do sołtysów o uwagę w tej 

sprawie, ponieważ to co zostało zrobione w stosunku do Pana  dyrektora Kwiecińskiego i dla 

całej szkoły to jest sytuacja skandaliczna i nie ma podobnego miejsca w województwie 

kujawsko-pomorskim a może jest to nieliczny przypadek w skali całego kraju, żeby tak 

postępować z wieloletnim zasłużonym dyrektorem szkoły, który wcześniej w październiku 

otrzymuje nagrodę Kuratora i ma ocenę pracy wyróżniającą i raptem po miesiącu czasu 

dyrektor otrzymuje przytoczył treść z Zarządzenia Burmistrza z dzisiejszego dnia cyt.” 

Odwołuję Pana Marka Kwiecińskiego z funkcji dyrektora SZPO w Chodczu z dniem 1 

grudnia 2016r. bez wypowiedzenia”. Jakie to jest potraktowanie człowieka? Z 

kilkudziesięcioletnim  okresem pracy z takim doświadczeniem bez wypowiedzenia. Cyt. dalej 

– uzasadnienie , zgodnie z art. 38  ust. 1 ustawy o systemie oświaty w szczególnie w 

uzasadnionych przypadkach organ prowadzący może odwołać nauczyciela ze stanowiska 

kierowniczego”, należy zauważyć szczególnych. Państwa sytuacja kiedy zarzuca się Panu 

dyrektorowi to że wpłynął anonim bo można powiedzieć, że ta skarga kilku rodziców z byłej 

rady rodziców poprzedniego roku szkolnego jest podpisana nieczytelnym podpisem, takimi 



gryzmołami i to powinno być traktowane jako anonim. Bo jeżeli ktoś komuś stawia zarzuty 

poważne to powinien się podpisać czytelnie , kto zarzuty stawia, a nie podpisywać tak jak 

kura pazurem, podpisy są nieczytelne. Ale Komisja Rewizyjna  tak się mocno tym przejęła, że 

ta skarga – anonim był tak mocno analizowany i to było bardzo poważnie potraktowane przez 

Pana Burmistrza i przez  Komisję Rewizyjną. Kolejny zarzut w stosunku do p. dyrektora to 

jest skarga  matki dziecka niepełnosprawnego które to dziecko chodziło do szkoły w Cettach 

w pierwszym roku szkolnym. A w tym roku szkolnym z racji że szkoła w Cettach została 

zlikwidowana, a może Pan Burmistrz też przypisze że szkoła w Cettach została zlikwidowana 

też dzięki  Panu Kwiecińskiemu może jeszcze to  przypiszecie Panu dyrektorowi że jest 

winny likwidacji szkoły w Cettach. Radni  poprosili o spokój na Sali. Pan Burmistrz wskazał 

iż Pan Borkowski zapomina się w swoich wypowiedziach. Odpowiedział iż się nie zapomina , 

ponieważ nikomu nie ubliża.  

Dalej kontynuował swoją wypowiedź zwracając się do sołtysów, bo może nie są zorientowani 

w tej sytuacji. Drugi zarzut stawiany dyrektorowi to jest właśnie skarga złożona przez matkę 

dziecka niepełnosprawnego. Dziecko było nauczane w toku  nauczania indywidualnego i 

obecnie to dziecko uczy inny nauczyciel. Matka wskazuje, że dziecko nie ma dobrego 

kontaktu z nauczycielem uczącym. I to są tak bardzo poważne zarzuty, a Komisja Rewizyjna 

w dniu 21listopada 2016r. formułuje wnioski o treści: cyt.” brak empatii i zrozumienia dla 

potrzeb rodziców i dzieci niepełnosprawnych , brak empatii ze strony dyrektora, brak 

współpracy z organem prowadzącym, aroganckie zachowanie  ze strony dyrektora w stosunku 

do rodziców dzieci , lekceważący stosunek do gospodarki finansowej, organizowanie zebrań 

przez dyrektora w czasie zajęć lekcyjnych.” To sa takie zarzuty powiedział przedstawiciel 

Solidarności. Zgodnie z tymi zarzutami w szczególnych uzasadnionych przypadkach ustawa o 

systemie oświaty , mówi że to musi być sytuacja wyjątkowa   że dyrektor popełni jakieś 

przestępstwo , świadomie dezorganizował pracę w szkole . W tym Zarzadzeniu pisze się 

dalej, że zgodnie z art. 38 ustawy o systemie oświaty w uzasadnionych przypadkach organ 

prowadzący może odwołać nauczyciela ze stanowiska kierowniczego i tu Pan Burmistrz 

pisze,  przytacza mówca, że  ze względu na zagrożenie dla interesu publicznego. To jest 

sytuacja kuriozalna, i dalszego funkcjonowania szkoły w Chodczu przewijającej się w 

negatywnej postawie dyrektora SZPO w Chodczu co miedzy innymi skarga z 15.09.br. skarga 

z 12.09. dziecka  niepełnosprawnego i pisma rodziców z dnia 21.11.br. pismo nauczycieli z 

22.11.br. w związku z powyższym pełnienie funkcji dyrektora Pana Marka Kwiecińskiego 

zagraża interesowi publicznemu powodując destabilizację pod względem dydaktycznym , 

wychowawczym jak również oświatowym. Decyzja Państwa radnych, Komisji Rewizyjnej, 

Pana Burmistrza to jest właśnie destabilizacja powiedział P. Borkowski. To nie Pan dyrektor 

destabilizuje prace szkoły tylko P. Burmistrz swoim nieodpowiedzialnym podejściem i 

bezsensowną decyzją powoduje właśnie Pan Burmistrz destabilizację pracy w ciągu roku 

szkoły, nie p. dyrektor. „Skonfliktowanie dyrektora z organem prowadzącym i ogromną 

większością rodziców” cytował mówca z Zarządzenia Burmistrza. Nie było robionych badań , 

nie była sporządzana lista , wywiad poparcia wszystkich rodzicó- uczniów żeby można było 

to stwierdzić. Czegoś takiego nie było robione, to jest insynuacja na użytek swojej decyzji, 

cyt. „skutkuje niemożliwością pełnienia funkcji dyrektora SZPO , a zatem konieczne jest 

odwołanie dyrektora”. I tu z wyrachowanych względów nie wspomina , że opinia Kuratora 

była negatywna, tylko że zasięgał opinii Kuratora, pogratulował mówca marketingu takiego 



swojego. Największym zarzutem niewypowiedzianym wobec dyrektora to jest urażona duma  

Pana Burmistrza. Urażone jego „ego” że wysłał dwie Panie po dokumenty dotyczące pracy 

byłej Rady Rodziców i one na gwizdnięcie od reki Pani Wicedyrektor nie wydała ich, bo 

miała sytuację wyjątkową, i prosiła aby przyszły później to tu była wielce urażona duma Pana 

Burmistrza że jego wysłane „posłannice”  nie otrzymały dokumentów. I tutaj to jest efektem 

tego wszystkiego, że Pan Burmistrz musi pokazać kto tu rządzi w tej Gminie. Ponadto 

powiedział, że ze smutkiem obserwuje pracę Rady Miejskiej w Chodczu zwłaszcza Komisji 

Rewizyjnej, bo coś takiego jak wcześniej byli na posiedzeniu, i Komisja wskazuje że musi 

rozpatrzeć skargę, to jeszcze przed rozpatrzeniem przez Komisję, tej skargi Pan Burmistrz już  

żądał  dymisji dyrektora na piśmie, jeszcze przed rozpatrzeniem tych pseudozarzutów. 

Pogratulował podejścia do sprawy. Podziękował i zakończył wypowiedź. 

  

Radny Błażej Krupa  opuścił obrady sesji, wcześniej zwalniał się u p. Przewodniczącej. 

 

Pan Tomasz Lewandowski Kierownik ZOPO  MiG Chodecz , poprosił  jako kierownik 

likwidowanego Zespołu, aby Panie które pracują zostały zatrudnione, ponieważ już od wielu 

lat pracują i są dobrymi pracownikami. Wskazał na potrzebę zorganizowania spotkania i 

przedyskutowanie tego zagadnienia. 

 

Pan Roman Raczkowski Prezes Zarządu ZNP , zwrócił się do Burmistrza i Szanownych 

radnych, aby przy likwidacji ZOPO MiG w Chodczu zatrudnić dwie Panie które pracują w 

tym Zespole. Są te Panie  wieloletnimi pracownikami ZOPO i są pracownikami chronionymi. 

W związku z likwidacją tej jednostki poprosił Burmistrza jeszcze raz  o możliwość spotkania 

ze Związkami Zawodowymi celem możliwości zatrudnienia tych Pań. 

 

Pan Kucharski Krzysztof zwrócił się z zapytaniem do radnego Stempczyńskiego, dlaczego w 

swym sprawozdaniu z prac Komisji nie ujął  posiedzenia z dnia 3 listopada br. które 

dotyczyło ważnej kwestii, poziomu kształcenia, wskazał Pan Kucharski iż wyręczy 

Przewodniczącego Komisji Oświatowej. Otóż powiat włocławski ma 13 gimnazjów, 

podstawówkami  nie będzie się zajmował Pan Kucharski ponieważ wyniki są zbiorcze. 

Wskazał iż przybliży gdzie znajduje się nasze gimnazjum. Jest 6 egzaminów do których 

mówca się odniesie. Język polski – 2014r. – miejsce 7, w 2016r. – miejsce 4. Historia i 

wiedza o społeczeństwie – 2014r. -7, 2016r. 10 miejsce , matematyka -2014 – 12 miejsce, 

2016r. 13 miejsce, przyroda – 2014r. -7, 2016-13. Język angielski poziom podstawowy – 

2014 -8 miejsce, 2016-11 miejsce. Poziom rozszerzony – 2014- 8 miejsce, 2016r. – 11 

miejsce. Na sześć przedmiotów o których  przedłożył mówca sa dwa – 13 miejca, czyli 

jesteśmy na ostatnim miejscu, dwa 11 miejsca , jedno 10, i poprawa tylko nastapiła w języku 

polskim bo mamy 4 miejsce. Patrząc na to wszystko to o czym my mówimy, szkoła jest  

najgorszą w całym powiecie. I te wszystkie hymny pochwalne które tutaj były przed chwilą 

wygłaszane nie maja się nijak do rzeczywistości. Przyszło towarzystwo wzajemnej adoracji 

po to, że jest cudownie. Nie słyszał Pan Kucharski na żadnym spotkaniu żeby  cokolwiek było 

mówione że chcemy podnieść poziom kształcenia. Za każdym razem tylko opowieści 

przeróżne takie, że można mieć nauczycieli wspaniałych i prowadzić liceum. To jest 

wszystko bzdura stwierdził mówca. Jeżeli u nas uczeń ma 29 pkt. a najlepszy ma 69 pkt. to 



jest przepaść.  Jeżeli matematyka jest systematycznie  najniżej klasyfikowana. To o czym my 

tu rozmawiamy. O jakiej szkole , a jakich ambicjach nauczycieli, jak tu słyszeliśmy że 

wspaniała współpraca, to są efekty, jeżeli ktoś nie wierzy moim słowom to można podać bo to 

jest z Internetu i podaje Komisja Okręgowa. Dosyć tego okłamywania, że wszystko jest 

wspaniale i pięknie i towarzystwo wzajemnej adoracji siebie popiera i opowiada różne 

bzdury. To jest Wasza laurka, tak pracujecie – ostatnie miejsce w powiecie , zwrócił się do 

dyrekcji i nauczycieli, o czym tu  dyskutować. Podziękował i zakończył wypowiedź. 

 

Pan Marek Kwieciński powiedział iż bardzo się cieszy, że Pan Kucharski jest żywo 

zainteresowany problemem oświaty, i ceni to sobie Pan Kwieciński, chociaż jedna  osoba jest 

w tym kierunku zainteresowana  i widzi ten problem. Ale żeby te dane statystyczne zbić sobie 

i porównywać , to trzeba mieć wielką wiedzę. Szkoda, że Pan nie znalazł, zwrócił się Pan 

Kwieciński, możliwości spotkania się z nami, dyrekcja , Rada Pedagogiczna i zebrał 

troszeczkę wiadomości jakimi środkami dysponuje się. Srodkami to może w cudzysłowiu 

ponieważ chodzi tu o uczniów, Bo Pan Kucharski porównuje  ich poziomy.  SZPO w 

Chodczu posiada ponad 20 uczniów z orzeczeniami o niepełnosprawności , a ponad 100 

dzieci mamy z  obniżonym poziomem wymagań, powiedział P. Kwieciński. Pan Kucharski 

chciały tutaj w tej szkole wspaniałych wyników , to bardzo dobrze że w tej szkole są laureaci 

i finaliści konkursów. Ta szkoła ma bardzo duże osiągnięcia. I proszę się tym zainteresować. I 

przy danych statystycznych używać wiadomości lokalnych. Ile dzieci ma obniżony poziom 

programowy z nauczania. Wówczas można sobie uzmysłowić , czy to nauczanie jest 

ukierunkowane czy też jest być może kulawe i nie idzie w tym kierunku w którym powinno. 

Jest taka wspaniała metoda badań , którą pewnie Pan Kucharski się nie zainteresował , ale to 

jest przyrost wiedzy dodanej. Na początku każdego roku szkoła bada tą  wiedzę i na koniec 

roku jest sprawdzana. Od tego są narzędzia , to jest ewaluacja wewnętrzna jesteśmy po takiej 

ewaluacji i o dziwo, wskazał iż należałoby się zapoznać i tam dopiero będą słupki i wykresy i 

one wykażą wyniki. Jest to na stronie ministerialnej i każdy może tam sięgnąć i zobaczyć jak 

ona wypadła. Więc SZPO w Chodczu wypadło lepiej niż  wyniki z egzaminu. Wyniki z 

egzaminu to dane statystyczne która obrazuje w materiale który posiadamy. Zwrócił się Pan 

Kwieciński, iż szkoda że się wcześniej Pan Kucharski nie przyszedł aby  można byłoby sobie 

wiele wyjaśnić i szerzej omówić , aby takich nieścisłości więcej Pan nie mówił. 

 

Pan Kucharski powiedział, iż jest to ocena obiektywna przez Państwową Komisję 

egzaminacyjną. Oceny nauczycieli są mało miarodajne, bo jeżeli matematyka a Pani dyrektor 

była na Komisji i przedstawiała matematykę to swoich procentów nie podała, tak jest w 

protokole napisane. Jaka jest średnia, obniżona została średnia powiatowa przez Waszą 

placówkę. Taka jest rzeczywistość  i nie ma co udawać. Dlaczego podniosła się ocena z 

języka polskiego. Podniosła się ocena  tylko dlatego że komuś zachciało się popracować. 

Wiele przykładów można tu mówić i podawać, podał przykład zaangażowania nauczyciela 

który przygotowywał materiał do konkursu, można powiedzieć że to zaangażowanie było 

zerowe. 

 

Pani Anna Adryjańczyk , sołtys miejscowości Mstowo, powiedziała, iż zna osobiście tą Pania 

o które była mowa która ma dziecko niepełnosprawne, Wy wszyscy mówicie logicznie , 



spójie, pięknie ale chciałaby żeby  dyrekcja szkoły i nauczyciele zauważyli dziecko,  matkę 

zauważyli takie normalne ludzkie potrzeby. A nie tylko proszę iśc załatwić, bo czasmi nie 

trzeba wielkich słów żeby być normalnym, przydatnym człowiekiem, tylko wystarczy proszę, 

wysłucham, jak będę mógł załatwię, ale nie w taki sposób. Teraz roztrząsami że ta Pani jest 

urażona, uważam, że takich urażonych jest bardzo dużo. Tylko, że nigdy nikt się nie odważył 

głośno powiedzieć. Wskazała, żę jak dzieci Pani sołtys chodziły do szkoły to nigdy nie miała 

styczności z Panem Kwiecińskim i nigdy nie rozmawialiśmy, być może nie było takiej 

potrzeby. Funkcje dyrektora tylko się pełni, natomiast człowiek pozostaje na szacunek i 

prestiż pracujemy całe życie.  

 

Pan Kwieciński powiedział, iż nigdy się tak nie zdarzyło, żeby ta Pani była urażona ale 

rozumię  tą matkę i jej niepokój. Ta Pani ma dziecko niepełnosprawne , jako dyrektor muszę 

spojrzeć przede wszystkim na to dziecko to jest obowiązek ustawowy. Całym sercem jestem z 

dzieckiem a później można pomóc mamie. Samorząd też powinien spojrzeć i na ta rodzinę 

,ponieważ matka ma niewesołe warunki mieszkaniowe. Co zrobił samorząd żeby pomóc tej 

matce, będzie całe życie nosiła na strych dziecko będąc dorosłym. Tutaj nikt nie zajął 

stanowiska. Tylko patrzy, że mama była niezadowolona. W orzeczeniu są sformułowania dla 

dobra tego dziecka . Matka nie chciała wszystkich orzeczeń żebyśmy jako szkoła realizowali 

ponieważ nie możemy i najlepiej w dwa dni. Pięc godzin nie można Z dzieckiem tak długo 

prowadzić. Przede wszystkim patrzy się na dziecko, a matka mogła być nie zadowolona.  

Trzeba ukierunkować rodziców , ale trzeba dbać przede wszystkim o dobro dziecka. Mama 

może nie mieć swojej wiedzy na to zagadnienie . Do dzisiaj ta mama nie miała żadnej skargi, 

do złożenia skargi nie było żadnych pretensji, skarga pojawiła się dopiero kiedy była 

potrzebna. 

 

Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński wskazał iż pewne tutaj kwestie sa niezgodne z 

prawdą i  Burmistrz odniesie się do jednej która dotyka Burmistrza. Odnosnie spotkań z 

Panem  dyrektorem Kwiecińskim na przestrzeni trzech , czterech tygodni tylko listopada na 

co sa świadkowie , Burmistrz spotkał się z Dyrektorem między innymi : 4.11. w sprawie 

rozbudowy przedszkola o żłobek, w dniu 11 .11. obchody świeta , 14.11. na Komisji 

Rewizyjnej, Pan dyrektor nie zgłaszał potrzeby rozmowy, 17.11. też tak jak Pan dyrektor 

powiedział wcześniej, na wniosek Pani Przewodniczącej  w dniu 17.11 po południu i tu 

dyrektor nir zgłaszał żadnych spraw z funkcjonowaniem szkoły. Spotkał się Burmistyrz 

również w dniu 21.11.w trakcie Komisji Rewizyjnej. I po tej Komisji Burmistrz był w 

Urzędzie. Jedna kwestia wyjaśnienia tego pisma. Do reszty Pan Burmistrz nie chce się 

odnosić, bo każdy może napisać to co chce. Tylko jeszcze krótko do słów Pana 

Borkowskiego, ponieważ te słowa wybrzmiały. Przepisy prawa stanowią tak , że dyrektora 

szkoły nie można odwołać inaczej jak bez wypowiedzenia. Przepisów nie ustalał Pan 

Burmistrz. Takie sa  przepisy i koniec. Druga kwestia to Pan Marek Kwieciński nie został 

zwolniony z pracy, tylko odwołany z funkcji dyrektora szkoły. Co do treści Zarządzenia 

Burmistrz się nie będzie  odnosił, treść będzie rozpatrywał Sąd Administracyjny i dla dobra 

sprawy nie będzie Burmistrz tego analizował, wypowiadał się.  

 



Pan Marek Kwieciński Dyrektor SZPO powiedział iż na koniec chciałby podsumować to 

wszystko jakie łączyły więzy Burmistrza i Dyrektora, zwracając się iż Burmistrz pamieta jak 

dwa lata temu walczono o Pana stanowisko, wybór , jeździliśmy w pewne miejsca i te które 

były wpływowe i decydowały też o Pana wyborze powiedział mówca. Cały czas razem 

kontaktowano się i rozwiązywano różne projekty , natomiast nasze drogi dziwnie się 

rozchodzą bo chyba tak można powiedzieć, że od chwili kiedy  wyraził Pan zgodę na leczenie 

sanatoryjne , czy to już było zaplanowane przez Pana, żeby mnie nie było, wskazał iż 

znajomości z Panem Burmistrzem nic tutaj nie przyniosły. 

Pani Ewa Kwiatkowska Radna zwróciła się z zapytaniem do dyrektora SZPO , czy nadal 

podtrzymuje treść swej wypowiedzi, że Burmistrz i radni nie mogą znieść osoby dyrektora. 

Dyrektor SZPO w odpowiedzi radnej przekazał iż nadal potwierdza taką  wypowiedź,  zdanie, 

a padło to podczas rozmowy przy obecności Pani Przewodniczącej Rady Miejskiej i Pani 

Mecenas w dniu 17 listopada br. o godz. 17,oo. Stwierdzono iż Pan Burmistrz ma dosyć 

wysłuchiwania Państwa Radnych uwag pod adresem dyrektora. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała  iż też wypowie się co do tego tematu, jest bardzo 

zestresowana i bardzo przeżwa ta całą sytuacje. Uważa ,że wszystkie problemy jakie 

powstaną powinno rozwiązywać przez negocjacje, kompromisy, powinno się rozmawiać 

jeżeli nie wchodzą w grę jakieś sprawy kryminalne to przecież wszystko jest do załatwienia, 

wyjaśnienia. Uważa, że współpraca jest najważniejsza i o to apelowała w tej kwestii, niestety 

bez skutku i nie może się tutaj przebić. Myśli Przewodnicząca nad tą całą sytuacją, tymi 

skargami, że to nie jest w ogóle sedno sprawy , uważa ,ze to  ciśnienie, cichy bunt 

społeczeństwa , mieszkańców naszej Gminy to się ciagnie już chyba latami. Wskazała iż w 

poprzedniej kadencji była radna i uważa, ze już wówczas  jakieś  pretensje były do szkoły, do 

dyrektora szkoły, myśli że sedno tkwi w sytuacji jaka  od lat się ciągnie, sytuacji niskiego 

budżetu, braku pieniędzy, tego że szkoła  zawsze zagarniała większą cześć tego budżetu, 

wszyscy byli zdziwieni dlaczego tak znaczną kwotę zagarniają z budżetu. W innych Gminach 

dokładanie  na utrzymanie szkoły było niższe. Narastał jak gdyby cichy bunt wśród 

społeczeństwa latami i te skargi teraz, niezadowolenie rodziców i to pisanie , to sa takie 

odpryski takich wieloletnich zaległości, niedowierzań, tak uważa Przewodnicząca. Stąd też 

takie naciski na P. Burmistrza, radnych. Pan Burmistrz jest naszą taką awangardą, strażą 

przednią i idzie przed tymi zadaniami bardzo ambitnie  które Rada Miejska narzuciła do 

realizacji. W najbliższym czasie wykonanych będzie na około 40 mln inwestycji na terenie 

Miasta i Gminy Chodecz. Niski budżet, tutaj słyszy się że do szkoły będzie się jeszcze więcej 

dokładać, zamknięte zostały dwie szkoły i jeszcze więcej będzie się dokładać do oświaty. 

Pani Przewodnicząca powiedziała iż Pan Dyrektor jest świetnym dyrektorem ale tylko dla 

swojej szkoły, dla swoich  pracowników, a nie uwzględnia  w ogóle budżetu Gminy. 

Przewodnicząca uważa , że może tak to wygląda, że ta wieloletnia niechęć  niektórych tak się 

rozbudowała ,że Burmistrz podjął  tak drastyczne  decyzje, bo przecież radni nie tak 

jednomyślnie przytaknęli  tej decyzji. Bo dla nas radnych jest to bardzo trudna sytuacja i 

współczuje się Panu dyrektorowi. Pan Burmistrz wykonuje swoją pracę tak zadaniowo, 

korporacyjnie,  cel i współpraca powinna iść w jednym kierunku i wszyscy zmierzają w 

jednym kierunku, a tutaj jak gdyby z tej strony oświaty nie widzi współpracy. Po prostu 

bardzo jest przykro że tak to się stało,   na pewno wielu radnym i Burmistrzowi , ale tak 

Przewodnicząca widzi całą tą sytuację. 



 

Pani Rykowska Anna Wicedyrektor SZPO powiedziała , że należy rozpatrzeć dwa aspekty 

sprawy, zarządzanie placówka oraz realizacja budżetu oświaty. My jako dyrektorzy nie 

wymyślamy sobie siatki godzin, nie narzucamy dodatkowych zajęć które muszą być 

realizowane. W wypowiedzi swej wróciła do wniosków Komisji Rewizyjnej, który zszokował 

Panią dyrektor,  czy chodziło o utworzenie nowej siatki godzin dla szkoły, dla klasy, żeby 

redukować liczbę godzin ponadwymiarowych. Wskazała iż dyrektorzy wielokrotnie 

tłumaczyli na komisjach skąd  godziny ponadwymiarowe się biorą,  to nie jest tak, że sa to 

godziny dodatkowe które dyrektor sobie wymyśla i przydziela nauczycielom bo tak mu się 

podoba, one wynikają z organizacji pracy szkoły, a praktycznie rzecz ujmując z 

rozporządzenia. My tego nie zmienimy, czy będzie dyrektor Kwieciński, czy inny dyrektor, to 

musi to realizować. Arkusze są do sprawdzenia, szkolne plany nauczania są załączone 

wglądu, cały komplet dokumentów jest do wglądu i można to prześledzić. Należało to 

wszystko uzgodnić z nadzorem pedagogicznym i to zawsze było robione corocznie i 

corocznie brakowało środków bo taka jest rzeczywistość polska. Należy zdać sobie w końcu z 

tego sprawę, a nie przypisujmy winy akurat temu dyrektorowi czy innemu, bo on 

sprzeniewierzył pieniądze, jask dyrektor ma zaoszczędzić pieniądz, czy ma nie przydzielić 

uczniowi niepełnosprawnemu nauczania , któremu się należą takie zajęcia. Wskazała Pani 

Wicedyrektor że jest ponad dwadzieścia nauczań indywidualnych w szkole, należy do tego 

dołożyć. Jest mnóstwo zajęć indywidualnych rewalidacyjnych, trzeba te zajęcia wykonać dla 

dobra dzieci niepełnosprawnych, bo tutaj tyle się na ten temat mówiło. Nikt z państwa nie 

zweryfikował co szkoła robi dla wszystkich dzieci, tylko w kontekście dla jednej i wyłącznie 

jednej osoby. Bardzo jest przykro że tak to jest widziane i poprosiła aby do tej sprawy podejść 

z rozsądkiem. Nie w obronie naszej , ale  w stosunku do innych, polikwidowane zostały inne 

szkoły i tez nie przynoszą zysku, ale to nie dlatego że dyrektor, czy dyrekcja robią wrogą 

robotę , sprzeniewierzają pieniądze . Nic  wbrew prawu się nie dzieje, organizacja roku 

szkolnego jest zgodnie z przepisami prawa przygotowywana i realizowana , nie według 

„widzi mi się” jest robione, poprosiła o bardzo dokładne analizy i dokładne odniesienie się do 

zapisów prawa i podstaw według których są realizowane zadania. Zapewniła, że podczas 

wieloletnie pracy dyrekcji nie oszukiwali Burmistrza i radnych próbowano współpracować na 

ile było możliwe. Współpracowano w wielu zagadnieniach, imprezach, wychodzono 

naprzeciw i nadal tak chcą, jest przykro, że uczciwie Państwo nie powiedzieliście  o tych 

obawach już w roku poprzednim, o których mówiła Pani Przewodnicząca. Jest niepokój , są 

niezadowolenia trzeba mówić, a nie robić w taki sposób jak to się stało. 

 

W zakresie powyższego tematu zakończono dyskusję i  poruszono inne zagadnienia w tym 

punkcie porządku obrad. 

 

Pan Małolepszy Radosław działkowicz, powiedział iż jest właścicielem działki w 

miejscowości Bogołomia. Przybył dzisiaj na sesje ponieważ chciał się dowiedzieć, zapytać, 

Gmina zbiera podatki od działkowiczów i co Państwo planujecie  w najbliższej przyszłości tj. 

w 2017r. zrobic dla tych mieszkańców którzy te podatki płacą. Zwrócił się z pytaniem czy w 

styczniu w lutym można będzie dojechać do działek, pewnie nie , bo drogi będą zasypane 

śniegiem i przejezdność żadna. Co z odśnieżaniem, czy w roku 2017 będzie Gmina odśnieżać 



drogi na działkach. Czy naprawdę radni nie widzicie , że urzędnicy do których się zwracamy 

o oczyszczenie drogi  do jeziora , gdzie musi dojechać karetka jest zarośnięta, ulica Fiołkowa 

jest zarośnięta. To jest działka Gminna jest to Bogołomia. Zwrócił się do Pani Skarbnik , jak 

przebiegają  wpłaty od działkowiczów za śmieci. Pani Mecenas mówiła na zebraniu o dwóch  

tys. działek , ile procent tych działek zapłaciło za śmieci. Co Pan Burmistrz ma zamiar zrobić  

z tymi co nie zapłacili, to są istotne pytania, nie chodzi o to aby się kłócić , tylko pop prostu 

ludzi to boli, że przychodzi urzędnik na zebranie i mówi, że trzeba było podnieść stawke za 

śmieci ponieważ dużo działkowiczów nie płaci za wywóz śmieci. Czy Państwo zamierzacie 

coś zrobić z tą sprawą. Chcielibyśmy my działkowicze  aby te śmieci były sprzątane. Ten rok 

był o wiele lepszy jak lata poprzednie. Na terenie Bogołomi jest mały budynek i obok niego 

jest miejsce składowania odpadów z dwóch tygodni nic nie jest zrobione. Bardzo dużo jest 

nawale zielonych odpadów. Ponadto wskazał iż część ścieków jest odprowadzana do gruntu , 

uważa,że ten rok 2016 był rokiem ostrzegawczym, przy czym rok 2017 będzie już takim 

realnym i władza się  weźmie za te szamba. Poprosił również o rozważenie jeszcze raz stawki 

7,62 zł  za 1m2  powierzchni użytkowej domków letniskowych w porównaniu do 0,75 

budynku całorocznego to jest naprawdę bardzo dużo.  

Pani Adryjańczyk Sołtys Soł. Mstowo powiedziała, iż jest prawie na każdej sesji i powtarza  

na temat problemu śmieci ich składowania , odzew jest maleńki. Ostatnio Pani sołtys 

sprzątała ter smieci przy tym wspomnianym budynku z firmą komunalna, ale  jak się wszyscy 

razem wezmą to być może coś się- osiągnie, w pojedynkę jest trudno. Trudno jest powiedzieć 

dlaczego ZGK nie sprząta tych śmieci we Mstowie. 

  

Pan Burmistrz Chodcza powiedział iż mieszkańcy domków letniskowych przekonywali  

Burmistrza i radnych iż nie produkują tyle śmieci, że stawka za śmieci powinna być o połowę 

mniejsza, o ileś mniejsza , różne  były podawane argumenty i kwoty. Z drugiej strony mamy 

podawane na sesjach że jest góra śmieci we Mstowie i Bogołomii. Burmistrz wskazał iż na 

tych terenach znacząco wzrosła ilość tych śmieci, w związku z tym pytanie kto te śmieci 

produkuje i przywozi. Koniec tego tematu, dodzisiejszej sesji będzie zgłoszone o wywozie  

jak najszybciej z tego terenu – miejsca. 

Burmistrz wskazała , co do właścicieli działek którzy w ogóle nie płaca bo też sa takie 

przypadki, wiele osób wpłaca 90 zł , to jest stawka zeszłoroczna. Do końca tego roku żądne 

postępowanie egzekucyjne nie było wykonywane . Będą wszczęte postępowania 

administracyjne i egzekucyjne. Ta procedura ruszy od stycznia 2017r. Jeżeli dotyczy szamb, 

zgodnie z procedurą nikt nie uzyskał pozwolenia na wybudowanie domu letniskowego jeżeli 

nie wybudował szamba szczelnego. Jeżeli są wcześniejsze budowane  to też się mówi o 

szczelnym szambie. Gmina jeszcze tego nie sprawdza, ale się tego podejmie, czy jest 

ekologiczne i szczelne. Łatwo sprawdzić przez okazanie rachunków za wywóz szamba. Był 

taki ukłon ze strony Gminy, żeby  na raz tego wszystkiego nie weryfikować, lecz pojedynczo. 

Usankcjonowaliśmy wstępnie  wysokość   opłaty za odpady komunalne. Wstępnie, dlaczego 

wstępnie bo nie wiadomo jaka będzie , póki nie zatwierdzi RIO. Nikt Radzie Miejskiej  nie 

zabroni wystawić takiej kwoty która pokryje te koszty, bo w Gminach  sąsiednich są o wiele 

wyższe ustalone opłaty. Uchwała została zaskarżona do Wojewody, Wojewoda odpowiedział 

,że jest zgodna z prawem. Tu nie chodzi o zastraszanie, tyle tylko że należy dokonywać opłat 

za wywożone odpady. Zakład Komunalny zaopatrzył się w 80 szt nowych pojemników na 



odpady. Jak będzie potrzeba to jeszcze więcej zostanie zakupionych nowych, natomiast ta 

wartość 180 i 190 zł. po długich szacunkach i rozmowach z radnymi i konsultacjach z 

mieszkańcami i działkowiczami . Zobaczymy jaki będzie odzew, to żeby radni powinni 

ustalili taka kwotę a Urząd pobierać tyle ile kosztuje wywóz odpadów to jest nieprawdą , 

żadna ustawa tak nie stanowi . Opłata za odpady komunalne to nie tylko opłata za wywóz, ale 

jeszcze  koszy ochrony środowiska, edukacja itd. Jeżeli dotyczy szamb powołać komisję , co 

nie jest łatwą sprawą do sprawdzania szamb w szczególności na początek na terenach 

rekreacyjną gdzie jest bezpośredni styk z jeziorem. To wszystko co przedstawia Burmistrz  

wiąże się z kosztami i jest to dość nie popularne dla działkowiczów. 

 

Pan Radosław Małolepszy wskazał ,że brakuje dobrej woli z obu stron , powinny być 

zorganizowane zebrania  na działkach letniskowych. Pierwszy raz słyszę od Pana Burmistrza 

gdzie można wywozić zielone, może warto by było przesyłać ulotki , gdzie jakie śmieci 

wywozić.  

 

Pan Burmistrz wskazał ,że początek i koniec sezonu letniego to apogeum wywozu odpadów 

komunalnych, opon, zużytych tapczanów, wersalek , mebli i wielu różnych rzeczy. 

Staramy się apelować o wywóz elementów które się spiętrzają, można przywieźć na 

wysypisko. Będą zrobione ulotki i będą przesłane z deklaracjami. 

 

Radny Winiecki  Marcin wskazał iż maja miejsce takie sprawy jak przywożenie strych mebli i 

innych dużych gabarytowo  sprzętów zzutych, a można byłoby to wywieść na wysypisko w 

Chodczu. 

 

Radna Kwiatkowska , nawiązując do wypowiedzi Pana działkowicza takie spotkania w takim 

szerszym  gronie odbyły się w czerwcu , było kilkanaście osób z działek , później takie 

bardzo liczne odbyło się w remizie OSP Chodecz. Było ponad 200 osób. Jako 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska zachęcałam do udziału i 

wówczas zproponowała radna aby utworzyć komitety, wyznaczyć w swoich środowiskach , 

wsiach osoby jako przedstawiciele z którymi będzie najszybszy kontakt , z  którymi będzie 

można jak najszybciej się skontaktować. Wypowiedzenie się na niektóre tematy. To nam 

zalezy na ochronie środowiska, gdzie mieszkamy przez cały rok. Goście też maja swoje 

prawa, ale my radni nie jesteśmy bezczynni na państwa uwagi. Wszystkiego się od razu nie 

zrobi. Sami zauważacie że się staramy, że rowy były odczyszczone, również drogi, dostęp do 

wody, wodociąg. My robimy to dla państwa. To co w Chodczu jest robione to też z myślą o 

turystach. Bo jeżeli będzie brzydko, brudno to kto do nas przyjedzie. My sami się 

zobowiązywaliśmy do pewnych działań, ale państwo  również, składaliście, że będziecie się 

nawzajem kontrolować i będziecie szukać rozwiązań, zgłaszać wnioski, gdzie to wszystko. 

Kto z państwa przyszedł na posiedzenie Komisji. Komisja jest otwarta na spotkania z 

działkowiczami i rozwiązywanie problemów. 

 

Pan Małolepszy wskazał iż od 2 miesięcy nikt z władzy nie miał czas się ze mną spotkać , 

mieszkam w Łodzi, pracuję, aby tu przyjechać to trzeba było wziąć urlop. Zgłosił taki 

wniosek aby działkowicze mieli większy dostęp do informacji w Urzędzie. 



 

Przewodnicząca Rady wskazała iż można wiele spraw przeczytać posługując się internetem, 

wiele spraw jest podawanych, nagłaśnianych i zamieszczanych i to jest źródło informacji co 

się dzieje w Gminie Chodecz, co jest robione, co będzie robione , tu można korzystać ze 

strony oficjalnej Urzędu i ze strony BIP Chodecz. 

 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła i powitała Pana Jerzego Skalińskiego z Kowala z 

Panem Jackiem Rosiakiem Kierownikiem Posterunku w Chodczu i oddała głos o co była 

proszona. 

 

Komendant Posterunku Policji w Kowalu Pan Jerzy Skaliński  powitał wszystkich obecnych 

na sesji i wskazał, iż korzystając z nadarzającej się najbliższej okazji jaka jest posiedzenie 

Rady, przedstawił nowego policjanta który będzie odpowiadał za bezpieczeństwo na tym 

terenie. Jest to pełniący obowiązki Kierownika Posterunku Policji w Chodczu aspirant Jacek 

Rosiak. Będzie współpracował z władzami samorządowymi oraz  ze społeczeństwem na tym 

terenie. Wysłuchał dyskusję na temat śmieci, odpadów komunalnych i innych rzeczy. 

Odtworzony staraniem samorządowców w Chodczu jest częścią Komisariatu Policji w 

Kowalu gdzie jestem Komendantem powiedział. Pan Jacek Rosiak to doświadczony policjant 

który uważam że z tymi nowymi wyzwaniami się zmierzy i razem współpracując będzie 

można powiedzieć za jakiś czas, że była to słuszna decyzja i że te sprawy zostały dopięte i 

dopracowane i pomoże doprowadzić bezpieczeństwo na tym terenie doprowadzić do pewnego 

poziomu. Posterunek w Chodczu fizycznie zaczął funkcjonować , prawdopodobnie w 

przyszłym tygodniu ma być uroczyste otwarcie przy udziale gości z Województwa a możliwe 

że i z Warszawy, a szczegóły będą ustalane później. 

 

Pan Jacek Rosiak Kierownik powiedział , iż Komendat przekazał czym się będzie zajmował , 

uważa że sprosta  zadaniom postawiony przed nim, współpraca z samorządem uważa że 

będzie przebiegała na jak najlepszej płaszczyźnie, razem doprowadzone zostanie do 

właściwego stanu i bezpieczeństwa, podziękował. 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała za udział w sesji, przedstawienie się i zapoznanie, 

również powitała we współpracy na naszym terenie. Uważa, że będzie można poświęcić się 

profilaktyce na tym terenie i prewencji. 

 

Pani Wilińska Grażyna Dyrektor Zespołu Szkół w Chodczu im. Wł. Reymonta, wskazała iż 

jest tu na sesji wraz ze swoimi nauczycielami i przychodzą z prośbą o współpracę  po 

uprzednim kontakcie z Panem Burmistrzem , dzie otrzymali zielone światło do zadziałania. 

Mianowicie chcą zorganizować pierwszy bieg chodecki pod nazwą „biegnij dla Szymka”. 

Organizatorem jest Zespół Szkół w Chodczu pod honorowym patronatem Pana Burmistrza 

Chodcza. Bieg ten odbyłby się 11 grudnia 2016r. o godz. 11,30 . Wszystkich państwa 

zapraszamy wskazała Pani Dyrektor do udziału w biegu. Wpisowe do udziału w biegu jest 20 

zł. osoby które chca przebiedz trsę będą musiały wpłacić 20 zł. jest to wszystko legalne. Kto 

to jest Szymek. Jest to dziecko pracownie Zespołu Szkół w Chodczu Pani Uli Bachorskiej. 

Urodziło się to dziecko w siódmym miesiącu ciąży , ważyło 850 gram, niestety powikłania 



spowodowały że Szymek nie chodzi. Jest sprawny umysłowo lecznie ruchowo. Pani Ula 

jeździ codziennie na rehabilitację , gdzie koszty są bardzo duże. Jak możemy tak pomagamy, 

ale to wszystko mało. Od państwa oczekujemy przybycia i uczestniczenia w tym biegu, 

uczestnicząc będziemy wsparciem dla rodziców i całej rodziny oraz tych niepełnosprawnych. 

Bieg będzie prze około godzinę. Będzie zabezpieczenie  medyczne, prosimy o uczestnictwo i 

udział pieniężny. Po odbytym biegu będą dyplomy medale dla każdego uczestnika. Po 

odbytym biegu zapraszają na koncert do remizy organizowane przez Studio pod kierunkiem 

Krzysztofa Cwynara. Ukłony do Pana Burmistrza o pomoc w tym koncercie. Plakaty są 

powywieszane i wszystkich zapraszamy. Spróbujmy też coś zrobić dla tego dziecka. Jest to 

legalna impreza zgłoszona do ZAIKS-u, będzie rozliczone i pieniążki będą przesłane. Pani 

dyrektor wskazała, że średnio  miesięcznie koszt rehabilitacji to kwota około 1000 zł. 

 

Pan Kobuz Michał Organizator Biegu ze Szkoły powiedział, iż trasa około 1 km przez jedno 

osiedle i drugie, meta na Placu Kościuszki. Za udział w tym biegu będzie medal i dyplom, gor 

ca kawa i herbata. Będzie to przepiękna imprez zorganizowana i spotkanie również z innymi 

uczestnikami niepełnosprawnych i ich rodziny że jest się wspólnie z nimi. Będzie to impreza 

integrująca  a zarazem zmuszająca do biegu i sporu. 

 

Pani Wilińska Grażyna wskazała iż do protokołu zapis, jeżeli jest przy głosie to jak wygląda 

sprawa Studium Zagospodarowania Planu Przestrzennego dla Miasta Chodcza.  Czy może coś 

byśmy uzyskali jako do szkoły odnośnie tych gruntów z Chodeczka. Poprosiła o odpowiedź w 

późniejszym czasie , już nie dziś to musi być. 

 

Ad. 15.  Zakończenie  obrad  sesji. 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej 

 

Anna Twardowska 


